
 
 

 
Børne- og ungdomsorganisationernes Samråd på Frederiksberg 

 
 

Et stort tillykke til Vikingestammen med de 100 år. 
Af formand for Samrådet på Frederiksberg, Erik Rasmussen (Medlem af FDF). 
 

Som formand for Samrådet på Frederiksberg har jeg haft et tæt 
samarbejde med Vikingestammen, som nu kan fejre 100 år. De 
mange år, jeg har kendt til Lindevang Gruppe, har gruppen altid 
været en gruppe, som stolt kan kalde sig den ældste spejdergruppe 
i Danmark, men også en gruppe, som har vist sig, at være 
levedygtig, selvom man er nået en alder af 100 år. 
 
Udover mit kendskab til Vikingegruppen gennem Samrådet, så har 
vi også det fællesskab, at jeg kommer fra den ældste FDF kreds, 
som også har tilhørsforhold i Lindevang sogn.  
Dette er en unik Danmarks historie, at både FDF og KFUM 
spejdernes ældste enheder er fra Lindevang. 
 
I har vist en berettigelse igennem fortiden, I er med i nutiden og I vil 
helt sikkert også præge fremtiden. Jeres nyeste historiebog om 
korpset hedder: Eventyret om KFUM-Spejderne gennem 100 år, 
dette eventyr er Lindevang gruppe en stor del af.  
 
KFUM-Spejderne og otte år ældre FDF har altid haft et tæt 
samarbejde, lige fra starten var der tætte relationer. I 1921 forsøgte 
man endda at sammenlægge de to drengeorganisationer, men det 
mislykkedes. Fra 2003 til 2009 etablerede man kontorfællesskab 
hos FDF i Rysensteen. Samme år fik vi fælles butik i Taulov. 
 
Med de ord ønsker jeg Vikingestammen hjertelig tillykke og held og 
lykke med fremtiden, til glæde for kommende generationers drenge 
og piger. 


